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12 november 2015. 

 

 

Geachte voorzitter, leden van de Raad, College, dames en heren, 

 

Mijn opening is een andere dan gisteren gedacht. De benoeming van een nieuw College 

kreeg gisteravond in de raadsvergadering niet zijn beslag. Het hoe en waarom hoeven 

wij niet nader toe te lichten. De door iedereen gepretendeerde en gewenste “frisse wind” 

heeft helaas wederom een andere geur gekregen. Wij kunnen hier nog wel een 

beeldspraak aan toevoegen, maar dan zouden wij ons net zo gedragen zoals we dit 

gisteren van de politiek hebben gezien en in de media konden vernemen en dat keuren 

wij ten zeerste af. 

Onze opzet is om vooruit te kijken en constructief verder te gaan. 

 

 

Het vervolg van deze raadsvergadering begon vanavond om 18.00 uur. De uitslag 

hiervan kan ik op moment van schrijven niet voorspellen. Wel hoop ik dat het gezonde 

verstand het wint van de emotie en dat wij u als Raad en ons als burgers van de 

gemeente Oude IJsselstreek kunnen feliciteren met het feit dat wij op bestuurlijk vlak 

weer vooruit kunnen met de benoeming van een nieuw College van Burgemeester en 

Wethouders. Als dat zo is wensen wij hen veel wijsheid, voortvarendheid bij het 

oppakken van al lang lopende zaken én besluitvaardigheid bij het bestuurlijk en 

uitvoerend  nemen van het voortouw van onze gemeente. Zoals de kop van het verslag 

van de formateurs vermeldt: doen is het nieuwe werken! 

Mocht de benoeming geen feit zijn,  dan blijkt nog weer eens overduidelijk dat ons 

initiatief om de slechte politieke situatie en daarmee de gevolgen daarvan aan de kaak te 

stellen, bittere noodzaak is.  

 

Aanleiding 

Eind september jl. vond het jaarlijks overleg plaats van het Ondernemersplatform Oude 

IJsselstreek. Het is een goede gewoonte dat daarbij ook de burgemeester en de 

gebiedsmakelaar bedrijven aanwezig zijn. Tijdens dit overleg kwam de lange duur van de 

formatie ter sprake en spraken wij onze grote zorg hierover uit; de burgemeester deelde 

deze zorg. Het platform wilde deze ongerustheid kenbaar maken, maar wilde ook weten 

hoe andere instanties daarover dachten. Dit leidde tot een gezamenlijk overleg van 

Ondernemersplatform Oude IJsselstreek, Industriebelang Oude IJssel, Varsseveldse 

Industriële Vereniging en de gezamenlijke belangenverenigingen en dorpsraden Oude 

IJsselstreek, waarin men unaniem van mening was dat deze politieke situatie zeer 

ongewenst was. Besloten werd om de Raad en politiek informeel om uitleg te vragen en 

om formeel in de Raad in te spreken om zo onze ongerustheid kenbaar te maken.  

 

Bijeenkomst met politiek 04.11.2015 

Woensdag 4 november jl. hebben tijdens een uitgebreide bijeenkomst Ondernemers- 

platform Oude IJsselstreek, Industrie Belang Oude IJssel, Varsseveldse Industriële 

Vereniging en de gezamenlijke belangenverenigingen en dorpsraden Oude IJsselstreek 

hun grote zorg kenbaar gemaakt omtrent de huidige politieke situatie met betrekking tot 

Raad en College van Burgemeester en Wethouders. Onze ongerustheid werd gestaafd 

aan de hand van diverse voorbeelden, waarbij ook de gevolgen weergegeven werden van 

de politieke impasse waarmee diverse kernen van onze gemeente te maken hebben.  

Genoemd zijn: 

- Projecten supermarkt, kaasfabriek en Poppeliers Varsseveld 

- Almende College 

- Achterhoek 2020 krimp en kernenfoto’s 

- Opschuiven beslissing reclame-belasting Varsseveld 

- Bestemmingsplan Woonplaza Gendringen 

- Herinrichting Hoofdstraat Varsselder 

- Afrit A3-L90 Netterden 
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Op sommige momenten bleek de hoge frustratie en emotie. Wij hadden de indruk dat 

diverse raadsleden en politieke vertegenwoordigers niet in de gaten hadden hoe al deze 

zaken leven in de kernen. Het was jammer dat ook daardoor het bespreken van deze 

voorbeelden de overhand had, echter werd  de avond wel met een constructieve 

discussie afgesloten.  

 

 

Imago 

Niet alleen werd daadwerkelijk schade geleden als hiervoor genoemd, maar heeft het 

imago van onze gemeente ook een behoorlijke deuk opgelopen. De media zijn daar vol 

van geweest de afgelopen tijd. Wat te denken van termen als “politieke chaos”, “politiek 

en financieel moeras”, “onderlinge verhoudingen verziekt”, het college faalt al lange tijd 

op alle fronten”, niet in staat om over eigen schaduw te stappen”.  Zelfs dagblad Trouw 

wijdde een heel artikel aan de politieke situatie in onze gemeente.  

 

 

Politieke situatie  

Naast de negatieve uitstraling naar buiten, bemerken wij ook grote onrust in het 

gemeentehuis. Doordat er geen politieke duidelijkheid is, “zwemmen” de ambtenaren, 

hetgeen zijn weerslag heeft op vragen en acties van ons als belangengroeperingen voor 

ondernemer, bedrijf en burger. Door alle onduidelijkheid, onzekerheden en gekrakeel 

verliezen burgers en bedrijven hun vertrouwen in politiek en gemeente. Op hun verzoek 

hebben wij ook op vrijdag 16 oktober jl. (en niet zoals in hun rapport staat 15 oktober 

jl.) gesproken met de formateurs en ook met hen onze grote zorg omtrent de politieke 

situatie in Oude IJsselstreek gedeeld. De Raad beloofde begin dit jaar met een schone lei 

te starten. Het beter willen doen. Er lag een plan dat als uitgangspunt gold voor de 

vorming van een nieuw College. Helaas hebben wij anders moeten constateren. 

 

 

Formatie 

Voorzitter, leden van de Raad, dames en heren, voor als dat nu een feit is, zijn wij blij 

met de vorming van een nieuw College, maar wel of geen nieuw College, wij menen toch 

ook een opmerking te moeten maken over de lange duur van de formatie. Ondanks 

diverse rapporten en veel goede voornemens, leek het politieke klimaat niet te 

veranderen, hetgeen een breed gedragen coalitie in de weg stond. Ondanks dat er nu 

wellicht een 3 partijen coalitie is, was het krachtiger geweest als er een partij meer had 

kunnen aanschuiven. Het verleden bleef een te prominente rol spelen en partijen leken 

niet over hun eigen schaduw heen te kunnen stappen.  

Met naar elkaar wijzen en onvoldoende naar eigen functioneren kijken, kom je er niet. 

Zoals al eerder aangegeven zijn te veel zaken blijven liggen en werden beslissingen niet 

genomen.  

 

Wij willen een deskundig en ervaren bestuur, dat maatschappelijke en economische 

problemen met  voortvarendheid aanpakt. Wij willen een college dat leiderschap toont 

alsmede vertrouwen en gezag uitstraalt. Tevens willen wij een gemeenteraad die 

eensgezind samenwerkt en zich inzet voor onze burgers.  

 

 

Communicatie 

Dat communicatie een groot goed is moge duidelijk zijn. We constateren te vaak dat voor 

de burger iedereen op het politieke vlak “de gemeente” is. Men ziet of kent of wil het 

verschil niet zien in functies van Raad, College en ambtenaren, althans alles wat er 

gebeurt of besloten wordt, gebeurt “door de gemeente”. In deze is goede communicatie 

bittere noodzaak. 

 

Tijdens de bijeenkomst van 4 november jl. liep het grote gebrek aan communicatie als 

een rode draad door de avond. Dat werd gisteravond nog eens bevestigd door de heer 
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Wildenbeest van Lokaal Belang. Vaak bleek dat de raadsleden niets wisten van 

ingediende plannen, dat de communicatie tussen ambtenaren/wethouders versus raads- 

en fractieleden behoorlijk te wensen overliet. Ook de communicatie tussen 

belangengroeperingen en de raadsleden kon en kan veel beter. Afgesproken werd dat 

beide partijen zich daarvoor in zullen zetten. Bij monde van de heer Canter Cremers is de 

toezegging gedaan dat er op korte termijn een overleg zou komen van de 

fractievoorzitters waarin de (communicatie) problematiek t.a.v. de projecten zoals hier 

genoemd, wordt besproken. 

 

 

Burgerparticipatie 

Ook de burgerparticipatie was onderwerp van gesprek 4 november jl. En ja er is een 

positief voorbeeld van hoe het kan, neem het centrumplan Silvolde. Echter in veel 

gevallen ging en gaat het mis. Vaak werd een heel plan uitgewerkt dat later afgeschoten 

werd met het argument “geen geld”, dit tot grote frustratie van betrokken burgers en 

organisaties. Het voorbeeld “bestemmingsplan Woonplaza Gendringen” deed het 

schaamrood op de kaken komen van de aanwezige fractie/raads-/en bestuursleden van 

de politieke partijen. Natuurlijk weten wij dat niet alles gerealiseerd kan worden, maar 

wees duidelijk en kom met goede argumenten waarom iets wel of niet kan. En belangrijk, 

geef een kader aan waarbinnen burgerinitiatieven zich kunnen ontwikkelen.  

 

 

Vragen 

Wat wij concreet aan u vragen en van u als Raad willen weten is: 

- Wat gaat u vandaag anders doen zodat het morgen beter  

  gaat. 

- Onderschrijven de partijen de conclusies uit het rapport  

  Verstand.  

- Op welke wijze realiseert u “een frisse wind”. 

- Hoe gaat u het vertrouwen van de burgers in de politiek  

  herstellen. 

- Hoe gaat u als Raad naast de burger staan. 

- Op welke manier zorgt u voor een betere communicatie,  

  zowel onderling als naar de burger. 

- Maak kaders waar binnen burgerinitiatieven zich kunnen  

  ontplooien. 

- 4 November jl. deed hr. Canter Cremers de toezegging op  

  korte termijn met alle fractievoorzitters de (communicatie)  

  problematiek t.a.v. de projecten zoals daar genoemd, te  

  bespreken. Wij willen weten wanneer dat zal zijn en wat u  

  daar concreet aan gaat doen. 

- T.a.v. voornoemde vragen willen wij graag deadlines met u  

  afspreken binnen welke periode zaken gerealiseerd zijn. 

- Over 3 maanden een evaluatie met de fractievoorzitters. 

  

 

Verwachting 

Wij verwachten dat u op een constructieve manier met elkaar aan het werk gaat. 

Wij verwachten van u dat u leert van eigen fouten uit het verleden, dat u duidelijk maakt 

wat uw eigen rol is èn die van de burgers, burgerparticipatie concreet maakt en 

communiceert. U als Raad bepaalt immers de hoofdlijnen van het beleid van deze 

gemeente. Het College bestuurt en u dient de vinger aan de pols te houden.  

Durf verantwoording over alles af te leggen. Wees professioneel en richt u op de taak 

waarvoor u gekozen bent!  
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Wij hebben u concreet een aantal vragen gesteld waarop wij antwoord willen.  

Geef ons het gevoel dat u daadwerkelijk die frisse wind laat waaien en op een andere 

manier aan het werk gaat. Dat niet eigen politiek belang voorop staat maar de wil om te 

zorgen dat u de belangen van de burger behartigt. U als Raad en College dient er alles 

aan te doen dat wij vertrouwen kunnen hebben in de toekomst. Als wij u daar bij kunnen 

helpen zullen wij dat zeker doen! 

 

Namens  

Ondernemersplatform Oude IJsselstreek 

Industrie Belang Oude IJssel 

Varsseveldse Industriële Vereniging 

Belangenverenigingen en Dorpsraden Oude IJsselstreek 

 

Contactpersoon: Els Bakker 

E-mail: info@bakkereventsupport.nl 

Mobiel: 06 128 54 324 
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